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-Sr. Ignacio Genovés Artal

SECRETARIA

Desiré Albors Bru

En la ciudad de València, a las 20,00 horas del día de la fecha, se reunen, debidamente y
previa convocatoria, de modo telemático, los miembros del Consejo que se detallan arriba , las
concejalas del grupo Socialista,   Sra. María Teresa Ibáñez Giménez y María Pérez Herrero,
representantes de otras entidades y particulares, para tratar los asuntos del orden del día.

A  la ciutat de València, a les 20,00 hores del dia de la data, es reunixen, degudament i
prèviament convocats, de manera telemàtica, els membres del Consell que s’han detallat dalt, les
regidores del grup Socialiste, Sra. María Teresa Ibáñez i María Pérez Herrero, representants
d'atres entitats i particulars,  per a tractar els assumptes de l'orde del dia.
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1 RESULTAT / : - / RESULTADO -
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprovació dels pressupostos 2024,de la Junta Municipal d'Abastos.
Aprobación de los presupuestos 2024,de la Junta Municipal d'Abastos.

Se inicia la  sesión telemática, el Presidente saluda a  los asistentes.

A continuación solicita a los portavoces y vocales de los grupos políticos de la  oposición,
Compromís y  PSOE-PSPV, si tienen alguna propuesta a los presupuestos   presentados, por el
grupo Popular y VOX,   en la reunión conjunta de los grupos de trabajo d'Abastos,  celebrada el
día 15 de febrero.

Andreu Soler i Salvador, portavoz del grupo Compromís   considera   que son pocas
actividades, le parece demasiado presupuesto por cada una de ellas, y  que su grupo entiende que 
deben incluirse las actividades del presupuesto inicial del ejercicio 2023, especialmente, los
concursos de cortos, literatura, fotografía y escaparates, y, si fuera posible, la compra de alguna
figura del belén de la Junta.

Responde la coordinadora del grupo  Urbanismo, Movilidad, Seguridad, Turismo,
Comercio e Inversiones, y  vocal del grupo  Popular, Patricia LLorens Martínez, que indica que 
las propuestas planteadas por el grupo Compromís, son las mismas de años anteriores que han
tenido  muy poco éxito de participación, ya que en alguno de los concursos planteados ha habido
años de ningún participante o solo uno.Los concursos citados no han tenido gran participación, y
se ha observado que ha ido cayendo el interés   en presentarse a los mismos,   por lo que, tras
estudiar las posibilidades del presupuesto, se optó por dedicar un mayor esfuerzo al concurso con
mayor participación, como es el concurso de belenes, abierto a todas las entidades de Abastos,
asociaciones culturales , asociaciones de caracter social , colegios, asociaciones de vecinos, en
definitiva, a cualquier asociación inscrita en el registro de asociciones. Se trata de una actividad
en la que participa, prácticamente todo el barrio, de todas las edades, y en gran parte de
ocasiones  muchas familias y  vecinos.

Indica que se ha pensado con este presupuesto llegar a cuanto más vecinos mejor,
reduciendo el mismo a las  actividades  de mayor éxito de participación y gran acogida por los
vecinos, sin perjuicio de que en el próximo año se estudien nuevas actividades, conjuntamente
con los vecinos y los grupos de trabajo. Por otra parte indica que también se han planteado
actividades   a coste cero, utilizando los recursos de la Junta y del propio Ayuntamiento , y en
colaboración con entidades del barrio, que se irán ampliando con los grupos de trabajo.

En cuanto al tema de distribución de juguetes, a niños de escasos recursos económicos o
riesgo de exclusión social, se ha optado por  reservar la cantidad prevista, sin dejar de tener en
cuenta, y agradecer el ofrecimiento y colaboración  de la Agrupación de Fallas Centro que pueda
aportar juguetes, pero no exclusivamente, puesto que hay más agrupaciones falleras en la zona
que no realizan la actividad de recoger juguetes y podría ser problemático y discriminatorio.

La Presidencia cede la palabra a la representante de la Asociación de Comerciantes del
Centro, que informa que su asociación ha ampliado su radio de acción a Abastos y que tiene
algunas propuestas.Entre ellas ,y dado que se ha recuperado un gran espacio para la ciudadanía,
en la gran manzana de Petxina,   indica que se podría decorar la misma con luces,    dotarla de
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animación y actividades culturales en Navidad o en otras épocas del año, así como, organizar un
concurso de corales infantiles o de otro tipo, dándole un valor añadido de disfrute del espacio . 

  A continuación, el Presidente cede el turno de palabra al portavoz suplente del grupo
Socialista, Javier García Gutiérrez, que expone su propuesta de reducir los premios del concurso
de belenes, por considerarlos excesivos en número y cantidad, y destinar ese dinero a un nuevo
concurso de maquetas de falla, principalmente para los niños y niñas, y con el objetivo de dar
relevancia e importancia al trabajo de los artistas falleros.Por otra parte, reseña que se deberían
incorporar más actividades culturales, replantearse recuperar los recorridos guiados por el barrio 
y la fiesta de bienestar animal,  que incluso nos proporcionó que apareciera la Junta en Apunt,
eran actividades que tenían muy buena aceptación por la ciudadanía, por lo que entiende que hay
pocas acciones  culturales  para tanto presupuesto.

 

 Responde a la intervención,  la  coordinadora del grupo de  trabajo  de Cultura, Deporte,
Bienestar Social, y vocal del grupo Popular,  Adela García Bernal, que señala que la actividad de
la fiesta de bienestar animal  se realiza también por Sanidad en el cauce del río, por lo que sería
duplicar una actividad municipal. En relación a los recorridos guiados por los barrios, son una
actividad a considerar, pero que únicamente puede ser disfrutada por un máximo de veinte
personas, por lo que se ha preferido destinar el esfuerzo económico a actividades culturales con
más participación, sin dejar de hacer cultura. Es preferible   pocas actividades de gran
participación y mayor calidad, que no muchas   de muy baja participación y que no generan el
interés de la ciudadanía, como ya se ha demostrado en los índices   de participación de las
ediciones anteriores. Se ha buscado hacer un número reducido de   actividades, pero que
incrementen la participación de la vecindad y sean de su agrado, aumentando el número de
premios, para poder llegar a mayor número de participantes, y por otra parte, mejorar la calidad
de las actividades propuestas, puesto que puede participar la ciudadanía de todas las edades y
toda tipo de entidades, indistintamente de su carácter corporativo, pero siempre que estén
inscritas en el registro municipal de asociaciones. 

 En respuesta a la Asociación de Comerciantes del Centro, la coordinadora del grupo de
trabajo de cultura, deporte y bienestar social considera que son muy buenas aportaciones y que se
estudiarán desde los grupos de trabajo, para ver como se pueden incorporar , incluida la
aportación ya manifestada por esta asociación, en el grupo de trabajo,  de realizar el concurso de
escaparates.

Adela García Bernal, coordinadora del grupo de cultura, manifiesta que el presupuesto se
ha estudiado de forma muy consciente, teniedo en cuenta las ideas aportadas por las entidades y
los diversos grupos políticos en el grupo de trabajo conjunto, que se reunió para tratar este
presupuesto, y que se  ha optado por mantenerlo, atendiendo al objertivo de  conseguir la mayor
participación , y generar la  mayor relevancia del distrito en actividades de barrio, por lo que se
mantiene la propuesta inicial , pero con la posiblidad de reducir la cantidad destinada a juguetes,
sí se consiguen aportaciones gratuitas y se garantiza llegar a todos los niños y niñas, que
consideren oportuno los servicios municipales de bienestar social y las diversas asociaciones de
la zona.
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Nacho Genovés Artal, coordinador del grupo de Empleo, Familia,  Parques y Jardines, y
portavoz del grupo VOX , toma la palabra para exponer que son unos presupuestos en los que se
han estudiado las propuestas del grupo de trabajo celebrado al efecto, y que se ha   tenido en
cuenta la realidad de la ejecución de los anteriores, observándose  que  en  las últimas  ediciones
algunas de las actividades, especialmente los concursos descartados contaron con escasa o
incluso nula participación,   así como   la calidad ínfima de algunas de las obras presentadas a
concurso, lo que ha hecho que se opte por no destinar fondos a los mismos, aunque se vean muy
interesantes pero que no han generado la participación de la ciudadanía y ni se ha conseguido la
calidad esperada,  por lo que su grupo va a apoyar los presupuestos propuestos por considerarlos
muy razonables, sin perjuicio de que se estudien nuevas ideas para próximos ejercicios e incluso
la realización de actividades anteriores.  

Se cede   la palabra a   la Concejal del partido Socialista, María   Pérez Herrero, que 
considera que en lugar de celebrar muchos concursos, que llevan detrás muchísimo trabajo,  le
parece más interesante celebrar actividades directas de cultura, similares al programa Cultura al
Barris, aunque, si bien es cierto que solo dura dos meses, se podría crear un programa anual de
actividad y no concursos, aprovechando la supermanzana, lo que serviría para dar a conocer el
espacio y dinamizar el barrio. 

Javier García, portavoz sustituto del grupo Socialista, dice   que no quiere solo realizar
concursos sino que se trata de hacer más actividades.

Andreu Soler i Salvador, portavoz del grupo Compromís, indica que sería muy conveniente
destinar una partida a gastos imprevistos, como podría ser el caso por 150,00 euros del anterior
concurso de belenes, que aparecen como reconocimiento de crédito de 2023 , los concursos han
funcionado unos más y otros menos, pero si se ha participado, si no se hace este año le gustaría
que se replantaran para próximos años.

Patricia Llorens, vocal del partido Popular dice que   no es correcto decir que hay pocas
actividades culturales, sino que hay muchas actividades sociales, culturales y destinadas a las
familias que se van a realizar a coste cero, y en las que se está trabajando para llegar al máximo
posible de ciudadanía, colaborando con entidades, personas, profesionales y técnicos municipales
que nos pueden aportar mucho al resto, sin que suponga un gasto de presupuesto. El presupuesto
tiene un carácter  muy participativo y de gran interés general, tratando de llegar a todo tipo de
público centrándose en las actividades más demandadas.

Tras este debate se procede a la votación   de la  propuesta de presupuesto:

Propuesta de presupuesto 2024 de la Junta Municipal d'Abastos     
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CULTURA(diseño)/FAMILIA(tradicional) CONCURSO DE BELENES 2 mod.Y
COCHE DICIEMBRE 6.200,00 €

       

       

CULTURA/FAMILIA TALLER DE BELENES/   BUZÓN
REYES DICIEMBRE 0,00 €

       

URBANISMO/BIENESTAR SOCIAL/FAMILIA PRESENTACIÓN   VÍDEO BARRI
DE L'AGULLA  ABRIL/MAYO 0,00 €

CULTURA RECOGIDA NINOTS DEL SECTOR
ROQUETA   14 i 15 de marzo de 2024 0,00 €

B I E N E S T A R
SOCIAL/CULTURA/COMERCIO/FAMILIA

PREMIOS + GALA ENTREGA DE
PREMIOS JUNIO 5.000,00 €

       

COMERCIO/FAMILIA/EMPLEO
DINAMIZ. OMERCIAL /APOYO
CONSUMO DE FAMILIA EN
BARRIO

SEPTIEMBRE? 7.289,00 €

 
pendiente reunión asoc comer. Detalle
promoción compra/ ocupación puesto
vac mercado 7289

   

  CHARLAS( a determinar) OCTUBRE/DICIEMBRE 0,00 €

  charla colaboración jardinería/S.
jardinería    

  charla seguridad/policía local     

  charla alimentación responsable
/sanidad    

  charla apoyo psicológico mayores    

FAMILIA/B.SOCIAL ENTREGA JUGUETES DICIEMBRE 3.300,00 €

   

   

    TOTAL PRESSUPOST 21.789,00 €

 

Se procede a la votación obteniendo el siguiente resultado:

votos a favor 4 ( 3 de grupo popular, 1 de VOX)

votos en contra 3 ( 2 de Grupo Compromís, 1 de grupo Socialista)

Queda aprobado el presupuesto 2024 de la Junta Municipal de Abastos , por
mayoría. 

S'inicia la sessió telemàtica, el President saluda als  assistents.

A continuació sol·licita als portaveus i vocals dels grups polítics de l'oposició,   Compromís i
PSOE-PSPV, si tenen alguna proposta als pressupostos presentats, pel grup Popular i VOX, en la
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reunió conjunta dels grups de treball d'Abastos, celebrada el dia 15 de febrer.
Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís considera que són poques activitats,  li
sembla massa pressupost per a cadascuna d'elles, i que el seu grup entén que han d'incloure's les
activitats del pressupost inicial de l'exercici 2023, especialment, els concursos de curts, literatura,
fotografia i aparadors, i, si fora possible, la compra d'alguna figura del pesebre de la Junta.

Respon la coordinadora del grup Urbanisme, Mobilitat, Seguretat, Turisme , Comerç i
Inversions, i vocal del grup Popular, Patricia Llorens Martínez, que indica que les propostes
plantejades pel grup Compromís, són les mateixes d'anys anteriors que han tingut molt poc èxit
de participació, i que algun dels concursos plantejats hi ha hagut anys de cap participant o només
un, els concursos citats no han tingut gran participació i s'ha observat que ha anat caient l'interés
a presentar-se a estos , per la qual cosa després d'estudiar les possibilitats del pressupost es va
optar per dedicar un major esforç al concurs de major participació, com és el concurs de
pesebres, obert a totes les entitats d'Abastos, associacions culturals , associacions de caràcter
social , col·legis, associacions de veïns, en definitiva qualsevol associació inscrita en el registre
d'asociacions. Es tracta d'una activitat en la qual participa, pràcticament tot el barri, de totes les
edats, i moltes vegades, són moltes famílies i gran nombre de veïns els que participen.

indica que s'ha pensat fer un  pressupost  que arribe a quans més veïns millor, reduint el mateix a
les activitats de major èxit de participació i gran acolliment pels mateix, sense perjuí que en l'any
vinent s'estudien noves activitats conjuntament amb els veïns i els grups de treball. D'altra banda
indica que també s'han plantejat activitats a cost zero, utilitzant els recursos de la Junta, i del
propi Ajuntament , i buscant la  col·laboració de les  entitats del barri, que s'aniran ampliant pels
g r u p s  d e  t r e b a l l .
Quant al tema de distribució de joguets, a xiquets i xiquetes d'escassos recursos econòmics o risc
d'exclusió social, s'ha optat per reservar la quantitat prevista, sense deixar de tindre en compte, i
agrair l'oferiment i col·laboració de l'Agrupació de Fallas Centre que puga aportar joguets, però
no exclusivament, ja que hi ha més agrupacions falleres en la zona que no realitzen l'activitat
d'arreplegar joguets i podria ser problemàtic i discriminatori.

La Presidència cedix la paraula a la representant de l'Associació de Comerciants del Centre, que
informa que la seua associació ha ampliat el seu radi d'acció a Abastos i que té algunes propostes
entre elles ,i atés que s'ha recuperat un gran espai per a la ciutadania en la gran poma de Petxina,
decorar la mateixa amb llums, dotar-la d'animació i activitats culturals per Nadal o en altres
èpoques de l'any, així com organitzar un concurs de corals infantils o d'un altre tipus, donant-li
un valor afegit de gaudi de l'espai

 
  A continuació, el President cedix el torn de paraula al portaveu suplent del grup Socialista,
Javier García Gutiérrez, que exposa la seua proposta de reduir els premis del concurs de
pesebres, per considerar-los excessius en número i quantitat, i destinar eixos diners a un nou
concurs de maquetes de falla, principalment per als xiquets i xiquetes, i sent   l'objectiu donar
rellevància i importància al treball dels artistes fallers.D'altra banda, ressenya que s'haurien
d'incorporar més activitats culturals, i replantejar-se recuperar els recorreguts guiats pel barri, i la
festa de benestar animal, que fins i tot ens va proporcionar que apareguera la Junta en *Apunt,
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activitats que tenien molt bona acceptació per la ciutadania, per la qual cosa entén que hi ha
poques accions culturals  per a tant  de pressupost .

Respon a la intervenció, la coordinadora del grup de treball de Cultura, Esport, Benestar Social, i
vocal del grup Popular, Adela García Bernal, que assenyala que l'activitat de la festa de benestar
animal es realitza també per Sanitat en el llit del riu, per la qual cosa seria duplicar una activitat
municipal. En relació als recorreguts guiats pels barris, són una activitat a considerar, però que
únicament pot ser gaudida per un màxim de vint persones, per la qual cosa s'ha preferit destinar
l'esforç econòmic a activitats culturals amb més participació, sense deixar de fer cultura. És
preferible poques activitats de gran participació i major qualitat, que no moltes de molt baixa
participació i que no generen l'interés de la ciutadania, com ja s'ha demostrat en els índexs de
participació de les edicions anteriors. S'ha buscat fer un nombre reduït d'activitats, però que
incrementen la participació del veïnatge i siguen del seu grat, augmentant el nombre de premis,
per a poder arribar a major nombre de participants, i d'altra banda, millorar la qualitat de les
activitats proposades, al poder participar la ciutadania de totes les edats i tota classe d'entitats,
indistintament del seu caràcter corporatiu, però sempre que estiguen inscrites en el registre
municipal d'associacions. 

 En resposta a l'Associació de Comerciants del Centre, la coordinadora del grup de treball de
cultura, esport i benestar social considera que són molt bones aportacions i que s'estudiaran des
dels grups de treball, per a veure com es poden incorporar , inclosa l'aportació ja manifestada per
esta associació, en el grup de treball, de realitzar el concurs d'aparadors.

Adela García Bernal, coordinadora del grup de cultura , manifesta que el pressupost s'ha estudiat
de forma molt conscient, tenint en compte les idees aportades, per les entitats i els diversos grups
polítics ja, en el grup de treball conjunt que es va reunir per a tractar este pressupost, i que s'ha 
optat per mantindre'l, atenent a aconseguir la major participació , i generar la major rellevància
del districte en activitats de barri, per la qual cosa es manté la proposta inicial , però  previst la
posibilidad de reduir la quantitat destinada a joguets si s'aconseguixen aportacions gratuïtes i es
garantix arribar a tots els xiquets i xiquetes que considere oportú els servicis municipals de
benestar social i les diverses associacions de la zona.

Nacho Genovés Artal, coordinador del grup d'Ocupació, Família, Parcs i Jardins, i
portaveu del grup VOX , pren la paraula per a exposar que són uns pressupostos en els quals
s'han estudiat les propostes del grup de treball celebrat a este efecte, i que s'ha tingut en compte la
realitat de l'execució dels anteriors, observant-se que en les últimes edicions algunes de les
activitats, especialment els concursos descartats van comptar una escassa o fins i tot nul·la
participació, així com la qualitat ínfima d'algunes de les obres presentades a concurs, la qual cosa
ha fet que s'opte per no destinar fons a estes, encara que es vegen molt interessants però que no
han generat la participació de la ciutadania, i ni s'ha aconseguit la qualitat esperada, per la qual
cosa el seu grup donarà suport als pressupostos proposats per considerar-los molt raonables,
sense perjudici que s'estudien noves idees per a pròxims exercicis i fins i tot la realització
d'activitats anteriors.

Se cedeix la paraula a la Regidora del partit Socialista, María Pérez Herrero, que considera
que en lloc de celebrar molts concursos, que porten darrere moltíssima faena, li sembla més
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interessant celebrar activitats directes de cultura, similars al programa Cultura al Barris, encara
que, si bé és cert que només dura dos mesos, es podria crear un programa anual d'activitat i no
concursos, aprofitant la superilla la qual cosa serviria per a donar a conéixer l'espai i dinamitzar
e l  b a r r i .

Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís, indica que seria molt convenient
destinar una partida a despeses imprevistes, com podria ser el cas per 150,00 euros de l'anterior
concurs de pesebres, que apareixen com a reconeixement de crèdit de 2023 , els concursos han
funcionat uns més i altres menys, però si s'ha participat, si no es fa enguany li agradaria que es
r e p l a n t a r e n  p e r  a  p r ò x i m s  a n y s .

Patricia Llorens, vocal del partit Popular diu que no és correcte dir que hi ha poques activitats
culturals, sinó que hi ha moltes activitats socials, culturals i destinades a les famílies que es
realitzaran a cost zero, i en les quals s'està treballant per a arribar al màxim possible de
ciutadania, col·laborant amb entitats, persones, professionals i tècnics municipals que ens poden
aportar molt a la resta, sense que supose una despesa de pressupost. El pressupost té un caràcter
molt participatiu i de gran interés general, tractant d'arribar a tota classe de públic centrant-se en
l e s  a c t i v i t a t s  m é s  d e m a n d a d e s .
Després d'este debat es procedix a la votació de la proposta de pressupost:
Proposta de pressupost 2024 de la Junta Municipal d'Abastos.

CULTURA(diseño)/FAMILIA(tradicional) CONCURSO DE BELENES 2 mod.Y
COCHE DICIEMBRE 6.200,00 €

       

       

CULTURA/FAMILIA TALLER DE BELENES/   BUZÓN
REYES DICIEMBRE 0,00 €

       

URBANISMO/BIENESTAR SOCIAL/FAMILIA PRESENTACIÓN   VÍDEO BARRI
DE L'AGULLA  ABRIL/MAYO 0,00 €

CULTURA RECOGIDA NINOTS DEL SECTOR
ROQUETA   14 i 15 de marzo de 2024 0,00 €

B I E N E S T A R
SOCIAL/CULTURA/COMERCIO/FAMILIA

PREMIOS + GALA ENTREGA DE
PREMIOS JUNIO 5.000,00 €

       

COMERCIO/FAMILIA/EMPLEO
DINAMIZ. COMERCIAL /APOYO
CONSUMO DE FAMILIA EN
BARRIO

SEPTIEMBRE? 7.289,00 €

 
pendiente reunión asoc comer. Detalle
promoción compra/ ocupación puesto
vac mercado 7289

   

  CHARLAS( a determinar) OCTUBRE/DICIEMBRE 0,00 €

  charla colaboración jardinería/S.
jardinería    

  charla seguridad/policía local     

  charla alimentación responsable
/sanidad    

  charla apoyo psicológico mayores    

FAMILIA/B.SOCIAL ENTREGA JUGUETES DICIEMBRE 3.300,00 €

     

   

    TOTAL PRESSUPOST 21.789,00 €
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Es procedix a la votació obtenint-se el següent resultat:
vots  a  favor  4  (  3  de grup Popular ,  1  de grup VOX)
vots en contra 3 ( 2 de Grup Compromís, 1 de grup Socialista)

.Queda aprovat el pressupost 2024 de la Junta Municipal d'Abastos, per majoria

hola

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 20,36 h,
extendiéndose la presente acta, que firma junto a mí   la Presidencia, de todo lo cual como
secretaria doy fe

I no havent-hi més assumptes que tractar, s'alça la sessió sent les 20,36 h , estenent-se la
present  acta, que firma junt a mi la Presidència, de tot això com a secretaria en done fe.

EL PRESIDENT.                                                               LA SECRETARIA


